

Tegnbuens bestyrelsesmøde d. 23. maj kl. 19

Adresse: LGBT+ Danmark, Vestergade 18E, 2. sal. 1456 Kbh.

Tilstede: Alyson, Christina, Gertrud Mia og Torsten

Ordstyrer: Torsten

Referent: Christina

1. Kort status siden sidst - Tegnbuens generalforsamling - Medlemsmøde - Kommunikation	Kort præsentation runde om hinanden. Alle har det godt. Generalforsamling: God fremmøde, godt sted og hyggeligt med fællesspisning. Programmet dog for presset, da der kom fælles debat om DDLs hovedbestyrelses kandidater og vedtægtsændringer. Til næste år kunne vi overveje at arrangere et oplæg inden eller efter generalforsamlingen. Medlemsmøde: Om DDLs vedtægtsændringer og valg af den nye hovedbestyrelse. Mødet gik godt, fint med lille gruppe da der gav plads til diskussioner og bestyrelsen følte sig godt rustet til at repræsentere til landsmødet. Om 4 år kunne vi overveje at invitere en fra DDLs hovedbestyrelse og fortæller om arbejdet i HB imens medlemmer lytter med for at få en bedre fornemmelse når vi skal debattere om DDL inden et landsmøde. Kommunikation: Whatsapp fungerer fint for os. Vi skal dog huske at skrive emneindhold under de videoer vi sender og være tydelige når vi ønsker feedbacks tilbage.
2. Kommunikation / Struktur - Hvordan kommunikerer og koordinerer vi fremadrettet i bestyrelsen? - Struktur i Tegn buen / i bestyrelsen	Kommunikation: Vi fortsætter med whatsapp som intern kommunikationskanal. Alle har altid mulighed for at henvende sig til Torsten. Vi ønsker at Tegnbuens SoMe skal være tydelig og have rød tråd og som er relevant for medlemmerne. Ansvarlig for Tegnbuens mail: Torsten og Gertrud Ansvarlig for SoMe: Torsten og Alysson Struktur: Der er pt. ingen arbejdsgrupper i Tegn buen. Vi kunne tænke os at involvere medlemmer noget mere og at medlemmerne selv henvender sig til os med henblik på at arrangere noget eller give bidrag til en arbejdsgruppe, projekt eller andet i Tegn buen. Vi skal være mere bevidste over at række noget mere til medlemmer når vi har brug for hjælp til et eller andet og være tydelig over hvilke områder / opgave det drejer sig om.
3. DDLs medlemsstruktur Næste skridt? Christina har nogle tanker. Herunder også perfekt at snakke om LadyLikes video.	Christina opfordrer til at der bliver arbejdet med en SWOT-analyse i Tegn buen for at kigge mere på hvordan vi kan være mere bevidste i Tegn buen og over udviklingen i stedet for at bare køre derudaf, som en del af DDLs medlemsstruktur eksperiment hvor vi i Tegn buen kigger internt og i alle forskellige aspekter og sammen med medlemmer på Tegn buen som forening. Dette går vi i gang med efter Tegnbuens 40 års jubilæum (efterår 2024). LadyLike Vi har set LadyLikes video og takker ja til at holde zoom møde med LadyLike for at også gå videre. Vi vil samtidigt spørge LadyLike om der også er interesse fra deres side af at afholde sparringsmøder 1-2 gange årligt som en del af DDLs medlemsstruktur-eksperiment. Det er vigtigt at vi holder alle mulighederne åbne, være nysgerrige og lade os inspirerede af hvad de andre gør.
4. Projekter/Samarbejde - Projektidé: LGBTQIA+ Tegn - Grafik til mulepose/t-shirt osv (til 40 års jubilæum) - Checkpoint på tegnsprog - Copenhagen Pride - performance tolkning	LGBTQIA+ Tegn: Vi er nødt til at gå videre med projektet, da workshopen har været aflyst to gange. For at gå videre, kan medlemmerne indsende videoer af forskellige tegn som vi deler ud på SoMe. Gertrud er med i arbejdsgruppen. Grafik til 40 års jubilæum: Torsten og Andreas (medlem) går videre med det grafiske til t-shirt, muleposer og logo til Tegnbuens 40 års jubilæum. Det skal være færdigt senest 1/7. CHECKPOINT: Mai (medlem) er frivillig hos checkpoint og der ønskes at døve LGBTQIA skal have lige adgang til

	information, hvorfor der skal igangsættes den videreprojekt om at lave informationsvideoer på tegnsprog om checkpoint. Torsten arbejder videre med Mai. Vi drøfter at det ville være fint hvis jydske LGBTQIA kunne inddrages. Vi skal være opmærksom på at formidle os forståeligt med tegnet "checkpoint". Copenhagen Pride tolkning: Ansøgning om midler til dækning til performance tolkning er afsendt og der er snakket, forberedt og koordineret med et tolkefirma. Vi afventer svar fra ansøgningen omkring 1/7. Desuden får vi programmet til Copenhagen Pride medio juni, så vi bedre kan forberede os med tolkebestilling til ugen.
5. Planer for 2024 Vi har fået 10.000 kr fra Juchum som kan bruges til arrangementer med medlemmer <u>Maj:</u> 23 maj: Bestyrelsesmøde <u>Juni:</u> 01 juni: Aarhus Pride 1. juni 23 juni: Sankt Hans aften - 23/6 Amager Strand <u>Juli:</u> Picnic/grill? Gåtur? <u>August:</u> 10 Aug: Bøssehusets sommerfest (tolk til show) 10-18 Aug: Copenhagen Pride Tolk til diverse events hele ugen Telt i Pride Square 17 Aug: Copenhagen Pride Parade (tilmelding) <u>Tegnbuens 40 års jubilæum</u> 30 Aug: Jubilæumsshow - 5005 31 Aug: Jubilæumsfest <u>September:</u> <u>Oktober:</u> <u>November:</u> <u>December:</u> Julefrokost - dato? Ideer til arrangementer: - Rundvisning på La Glace // Alyson - Rundvisning Carlsberg Byen // Alyson - Affaldssortering // Alyson - Pink Stranddag (2 medlemmer) - Grill/picnic i juli // Alyson - Telt til Copenhagen Pride // Alyson og Mia - Udflugt til Regan Vest (Kolde krig) // Alyson - Podcast "Bøssen er ladet med" // Gertrud	Vi gennemgår mulige arrangementer for resten af 2024. Aarhus Pride 1. Juni er på plads. En af medlemmer Mai er hovedtovholder. Sankt hans aften d. 23/6 på Amager. Medlemmer kan komme hvis de vil med egen mad og drikke. Vi kunne eventuelt mødes lidt tidligere for at spille lidt inden spisingen. Vi giver chips eller is og grill til fælles brug. Vi bestiller tolk, laver begivenhed til medlemmer. Sommerferie-periode: Hvis godt vejr og tid, arrangerer vi en grill aften med hygge. Medlemmer er også meget velkomne til at komme med forslag og arrangere noget. Bøssehusets fest d. 10/8: Vi laver begivenhed om bøssehusets fest så folk kan selv købe billet hvis de har lyst. Tegnbuen sørger for at bestille 3 tolke. Prideuge: Tegnbuen vil gerne have en teltplads på Square pladsen for at synliggøre Tegnbuen. Blandt andet vil vi lære lidt tegn til alle interesserede. Der skal ansøges om teltplads samt skaffe frivillige. Bagefter laver vi begivenhed til medlemmer. DDL kontaktes omkring materialer om dansk tegnsprog. Alysson er tovholder. Copenhagen Parade d.18/8: Vi dropper vogn i år, da det bliver alt for dyrt. Tegnbuen tilmelder en plads til paraden og i år kan vi være en af de forreste fordi vi har 40 års jubilæum. Vi ønsker at vi laver noget med synliggørelse. En af ideerne er at leje mange ladcykler. Vi skal skaffe en pridevagt. Tegnbuens 40 års jubilæum: Fredag d. 30/8 har vi overladr 5005 til at tage ansvaret for planlægningen, så vi kan fokusere på selve jubilæumsfesten om lørdagen d. 31/8. Arbejdsgruppe til jubilæumsfesten: Mia, Torsten og Alysson. Deadline er d. 15/6. Vi kan blandt andet lave reklame for jubilæumsweekenden til Reims. Vi kan spørge tolkestuderende om de kan hjælpe til weekenden. Andre arrangementer: Rundvisning i La Glace under international uge (Alysson) Podcasts på tegnsprog i LGBT-huset (Gertrud) Pink Beach (Toresten spørger om Lea og Britt vil prøve igen) Udflugt til Regan Vest i Nordjylland (Alysson) Bestyrelsen planlægger ikke flere arrangementer end dem, der er drøftet til efteråret, da der lægges mange ressourcer på jubilæum og Copenhagen Pride-deltagelsen. Bestyrelsen vil lave videoopslag til medlemmer at de har mulighed for at arrangere noget hvis der er lyst/tid. Vi har penge til det.
4. Evt	Næste bestyrelsesmøde bliver medio juli, hvor vi holder status på jublæumsweekend og Copenhagen pride samt finde dato til Tegnbuens julefrokost. Vi vil lave en video til medlemmer om opfordring til at arrangere noget og ikke vente til at bestyrelsen gør noget.